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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 22. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 23. 3. 2021 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Mgr. Karel Hanzlík, Mgr. Martin Pacovský, Mgr. Petr Prchal, MPA, 

RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Ing. Jan Hora, JUDr. Jakub  Drápal, MPhil, Ing. Lubomír Brož  

Omluveni: Milan Maruštík, MUDr. Tomáš Kaštovský    

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Mgr. Martin Klimakovský - specialista informačních 
systémů krizového řízení BEZ MHMP , Bc. Kateřina Kubešová - sekretariát náměstka primátora Ing. Petra 
Hlubučka, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl .m. Prahy, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské 
policie hl. m. Prahy, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. Petr Matějček - náměstek 
ředitele KŘ pro vnější službu, MUDr. Petr Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Prezentace případové studie k projektu Svět záchranářů 

5. Informace o epidemické situaci v Praze 

6. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za únor 2021 

7. Zpráva o činnosti MP HMP za únor 2021 

8. Informace o činnosti ZZS HMP za únor 2021 

9. Informace o činnosti HZS HMP za únor 2021 

10. Informace o činnosti Správy služeb HMP za únor 2021 

11. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference. 

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  
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Ověřovatelem zápisu byl určen místopředseda výboru Knitl. 
 
Zápis z minulého jednání byl bez připomínek schválen přítomnými členy. 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Bez příspěvku. 

4. Prezentace případové studie k projektu Svět záchranářů 

Projekt Svět záchranářů představila v krátkosti JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti 
Magistrátu, a dále pokračoval Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP.  Každá ze složek IZS a MP HMP má v rámci 
tohoto projektu prostor na představení svých aktivit a zejména možnost se připravovat na různé typy mimořádných 
událostí. Realizace tohoto projektu se předpokládá na území MČ Dubeč. Všichni zástupci složek IZS i MP HMP s 
projektem souhlasí a rádi se do realizace aktivně zapojí. Nyní je klíčová příprava celého projektu, aby žádost o 
finance z projektu EU byla přijata. Také je důležité, aby panovala celková shoda v rámci jednotlivých politických stran 
a to i v případě nového složení Rady a Zastupitelstva v dalším volebním období. Zástupci odboru bezpečnosti 
Magistrátu ve spolupráci se SS HMP připraví finanční rozvahu a návrh harmonogramu realizace tohoto projektu. 

5. Informace o epidemické situaci v Praze 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. Z 
hlediska epidemiologické situace v hl. m. Praze dochází k mírnému zlepšení. Úvahy o rozvolnění některých 
opatřeních jsou však reálné až po Velikonocích. Dále informovala o spuštění zkušebního provozu velkokapacitního 
očkovacího centra v Kongresovém centru Praha (KCP). Po vyhodnocení zkušebního provozu se KCP překlopí do 
standardního režimu. Je snaha, aby praktičtí lékaři měli dostatek očkovacích vakcín a také ze strany MČ o zřizování 
vlastních očkovacích center. V hl. m. Praze je samotné očkování respektováno z hlediska věkových skupin, nicméně 
je vyvíjen tlak na očkování i jiných skupin (např. zástupci složek IZS, Celní správa atd.) Tato věc musí být řešena na 
úrovni krajského koordinátora a vakcinační skupiny. Věří, že přísliby vakcín budou naplněny a bude dostatek vakcín 
pro praktické lékaře, KCP i Nemocnici Na Františku, kde se mají očkovat prioritní skupiny důležité pro hl. m. Prahu. 
Dále zástupci odboru bezpečnosti Magistrátu, na základě pokynu GŘ HZS, zpracovalo seznam subjektů a jejich 
zaměstnanců důležitých pro chod kraje. Seznam čítá kolem 3000 osob z např. městských firem, sociálních služeb, MP 
HMP, samosprávy atd. Jedná se o podklad pro další fáze očkování. Dále informovala o zahájení antigenního testování 
zaměstnanců Magistrátu. Kapacity se zatím jeví jako dostačující i s ohledem na zavedená preventivní opatření (HO, 
směnný provoz). Záchyt pozitivně testovaných není nijak masivní, ale představuje další síto ochrany před nákazou. K 
dalším činnostem odboru bezpečnosti Magistrátu patřila distribuce ochranných pomůcek, dezinfekcí do škol pro děti 
vybraných zaměstnavatelů (složky IZS, zdravotníci atd.). Na tyto školy se také rozváží testy a začne se s testováním 
dětí. Sbírají žádosti od pražských nemocnic a dalších zdravotnických zařízení na dovybavení dýchacími přístroji ze 
SSHR. Na závěr doplnila, že se zástupci odboru bezpečnosti Magistrátu musí zabývat agendou přestupkových řízení 
týkající se porušení krizových opatření. Počet přestupků je opravdu velký, a poděkovala tímto PČR a MP HMP, že 
velkou část přestupků řeší přímo v terénu. Stále chybí novelizace krizového zákona, proto je omezená sankce za tyto 
přestupky i možnost postihovat pouze fyzické osoby. 

6. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za únor 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu. Informoval o 
poklesu v trestné činnosti. Policisté plní zejména úkoly spojené s uzavřenými okresy. Dále se nastavuje, ve spolupráci 
s Hygienickou stanicí hl. m. Prahy, agenda spjatá s kontrolou osob v karanténě. Při poslední větší demonstraci 7. 3. 
2021 byli nuceni zakročit proti demonstrantům, ale vše proběhlo v normě, bez žádného zranění. Reagoval na slova 
JUDr. Štalmachové o přestupcích a potvrzuje je. Subjekty, které pravidelně porušují mimořádná opatření budou řešit 
ve spolupráci se státním zastupitelstvím. K očkování uvedl, že mají vytvořenou strategii a doufá, že budou v tomto 
soběstační. Na závěr všem poděkoval za součinnost v této nelehké době. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Mazur - vznesl dotaz na kontroly v ubytovnách (zejména ty nelegální) pro cizince. Zda probíhají, i nyní v 
čase epidemie Covidu, a jak často. 
 
náměstek Matějček - odpověděl, že kontroly probíhají na základě šetření PČR, nebo na základě podnětů od občanů. 
Následně jsou předány Cizinecké policii. Provádí desítky kontrol týdně. 
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ředitelka Štalmachová - reagovala s tím, že ubytovny jsou velkým problémem a je ráda, že se tomu policie věnuje, 
stejně tak i Hygienická stanice hl. m. Prahy. Informovala, že za poslední týden, byla nařízena karanténní opatření ve 
třech ubytovnách. Také je plně naplněna kapacita ubytovny, která je zřízena pro osoby, které nemohou karanténu 
trávit v domácím prostředí. 

 

7. Zpráva o činnosti MP HMP za únor 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Sdělil, že je plně zaměstnává dohled nad 
mimořádnými krizovými opatřeními. Také plní vládní nařízení týkající se testování zaměstnanců. Vydali se cestou 
samo testování před nástupem na pracovní směnu.  V rámci MP HMP mají naočkováno cca 200 zaměstnanců. Mají 
vytipovány prostory pro očkování dalších zájemců. Čeká se na dostatečný počet vakcín. 

 

8. Informace o činnosti ZZS HMP za únor 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Z hlediska ZZS HMP se zatím 
neprojevil postupný pokles nakažených Covidem. Jsou stále plně vytíženi. Stále funguje spolupráce napříč všemi 
složkami IZS a MP HMP. Proočkovanost na ZZS HMP je kompletní a také plní vládní nařízení o testování 
zaměstnanců. Dále se účastní mezikrajské spolupráce. Provozují nyní dvě vrtulníkové jednotky, které jsou pravidelně 
nasazovány. Společně s HZS HMP reagují na větší události typu domovy důchodců.  Díky velkokapacitnímu vozidlu 
Atego lze převážet větší počet pacientů. Velmi nápomocná je i ochranná služba při převozech pacientů v rámci ČR. 
V rámci diskuze se dotkl tématu velkokapacitních převozů pacientů. Jelikož se stali útokem negativní medializace, tak 
ubezpečil všechny členy výboru, že tyto transporty jsou naprosto bezpečné. Pacienti mají veškerý komfort i 
zabezpečenou zdravotnickou péči. V závěru se zmínil o veřejné zakázce na zdravotnické rukavice. Nakonec byla 
zakázka zrušena z důvodu dodání nekvalitního zboží a uplatňují se penále. 

 

9. Informace o činnosti HZS HMP za únor 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Sdělil, že se účinně brání nákaze v rámci 
HZS HMP. Nastavená hygienická opatření fungují. V rámci akceschopnosti drží nízké početní stavy a rezervu pro 
případ plnění speciálních úkolů, nebo rychlého doplnění stavu v jednotkách. Další zapojení JSDH bude projednávat s 
náměstkem Hlubučkem, nicméně díky proočkovanosti cca poloviny zaměstnanců a naplánovaných dalších očkování, 
nebude hrozit větší výpadek zaměstnanců. Tímto zástupcům JSDH poděkoval za jejich nasazení a práci. Dále fungují 
v rámci mobilních odběrových týmů ve spolupráci se ZZS HMP. Nově spolupracují při transferech pomocných týmů 
ČČK do nemocnic v rámci Čech. Po dohodě s krajským koordinátorem pro očkování, budou pomáhat s distribucí 
očkovacích vakcín pro praktické lékaře. Připravuje se finální podoba standardně operačního postupu pro tuto 
činnost. V závěru se zmínil o areálu v Běchovicích, kde dochází k dalším problémům. Očekává, že budou narůstat 
různé incidenty a další komplikace. Jedná se o postoj majitele komunikace, který ji blokuje různými způsoby (např. 
návěsy kamionů). 

10. Informace o činnosti Správy služeb HMP za únor 2021  

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Informoval, že v rámci organizace byl 
nakažený každý pátý zaměstnanec. Také bylo zavedeno antigenní testování dle vládního nařízení. Jako prioritu mají 
zajištění připravenosti protipovodňové ochrany. Další je zajištění servisu a provozu dekontaminačního pracoviště pro  
ZZS HMP. Jako jedna z klíčových agend jsou také odtahy. Problematika vraků byla lehce upozaděna, jelikož oddělení, 
které se tímto zabývá paralyzoval Covid a také vyšlo Nařízení EU k technické kontrole. Na závěr sdělil, že spolupracují 
na distribuci ochranných pomůcek pro školská zařízení. Naskladnili a poté rozdistribuovali 64 přístrojů na podporu 
dýchání. 

 

11. Různé a závěr 

Člen výboru Hora vznesl dotaz týkající se psychologické pomoci pro zaměstnance ve vztahu k dlouhému a 
náročnému období, ve kterém musí vykonávat svou činnost. Na tuto otázku odpověděli všichni ředitelé a shodli se, 
že každý má psychologickou pomoc zajištěnou v rámci své organizace a zatím je dostatečná. Člen výboru Hora by 



 

TED 8.3.2.5 Strana 4 
 

uvítal na dalším jednání, aby proběhla diskuze na téma příprava na dobu po Covidu, až vysoké pracovní nasazení 
pomine a zaměstnanci budou pracovat v běžném režimu. 
 
Předseda Koubek poděkoval členům výboru a hostům. Jednání bylo ukončeno v 17:06 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Jiří Knitl, místopředseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


